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REVISTA PRESEI 

 

 

 Creşterea vârstei de pensionare va fi voluntară, iar pensionarea anticipată 

va avea condiţii mai stricte. Ce alte măsuri prevede reforma pensiilor 

Se anunţă schimbări majore în sistemul de pensii, din 2023. Guvernul şi-a asumat, 

prin planul naţional de redresare, trimis la Bruxelles, că majorările se vor face după 

o formulă de calcul clară şi predictibilă. Creşterea vârstei de pensionare până la 70 

de ani va fi voluntară. În schimb, cei care vor dori să se pensioneze anticipat vor 

avea de îndeplinit condiţii mult mai stricte. 

Autoritățile insistă că prin reforma sistemului de pensii, din 2023 nu vor mai fi 

majorări care să depindă de pixul politicienilor. 

Toate pensiile vor fi recalculate. Diferențele de venituri între femei și bărbați ar 

urma să fie treptat eliminate prin creșterea vârstei la care femeile se pensionează. 

Potrivit documentului, nivelul mediu al pensiilor va crește, mai ales pentru cei cu 

venituri mici, dar cu condiția menținerii ponderii cheltuielilor cu pensiile în PIB. 

Ca să ajute sistemul, persoanele care au peste 65 de ani vor fi încurajate să 

muncească până la 70 de ani. În schimb, ar urma să primească un punctaj mai 

mare, astfel încât să obțină o pensie mai consistentă. Și până în 2023 ar urma să fie 

acordată această opțiune, dar fără vreun stimulent. 

Cumulul pensiei cu salariul va fi interzis în sistemul bugetar, cu unele excepții. 

Reforma pensiilor, așa cum e prezentată în PNRR, va înăspri condițiile pentru 

pensionarea anticipată, va elimina indicele de corecție și va menține stagiul 

complet de cotizare de 35 de ani. Pensia minimă va fi păstrată, iar valoarea ei va fi 

raportată la salariul minim brut pe economie. 

Pensiile de serviciu și speciale vor fi modificate pentru corectarea inechităților, dar 

ținând cont de deciziile Curții Constituționale. 
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Noua lege ar urma să fie adoptată spre finalul anului 2022, astfel încât să intre în 

vigoare din ianuarie 2023. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Cîțu: Interzicerea cumulului pensiei cu salariul la stat se va aproba 

săptămâna viitoare 

Premierul Florin Cîțu a anunțat joi că proiectul de lege care interzice cumularea 

pensiei cu salariul la stat va fi aprobat săptămâna viitoare de guvern. 

Proiectul fusese citit în primă lectură de guvern în luna martie. Pentru a intra în 

vigoare, proiectul de lege trebuie votat de Parlament și promulgat de președinte. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Eliminarea pensiilor speciale ale primarilor. Dan Barna: PNL s-a abținut la 

vot în Comisie. Vom avea o discuție în coaliție 

Vicepremierul Dan Barna spune că doar USR PLUS a votat pentru eliminarea 

pensiilor speciale ale primarilor, iar PNL s-a abținut. Acest fapt va fi pus în 

discuție în coaliție Foto: Inquam Photos / George Călin 

Eliminarea pensiilor speciale pentru primari a fost votată joi în Comisia pentru 

drepturile omului doar de parlamentarii USR PLUS, în timp ce colegii acestora de 

coaliție s-au abținut de la vot, la fel ca PSD, astfel că propunerea nu a întrunit 

numărul necesar de voturi și a fost respinsă, a declarat la Digi24 vicepremierul Dan 

Barna, copreședintele USR PLUS. El a anunțat că va ridica această problemă în 

discuțiile din coaliție. 

Reforma pensiilor este un cartof fierbinte, o problemă complexă, a recunoscut Dan 

Barna și a dat un exemplu: problema pensiilor speciale. „Și astăzi am văzut în 

Parlament că din păcate, în Comisia de drepturile omului, o comisie în care a fost 

la vot inițiativa pentru eliminarea pensiilor speciale ale primarilor, doar USR 

PLUS și încă doi parlamentari de la partide mai mici din opoziție au susținut 

această inițiativă. Restul, marea clasă politică, s-a abținut.  
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Adică și PNL, și PSD au fost solidari în vot de abținere, astfel încât iată, 

propunerea nu a întrunit numărul de voturi și a fost respinsă”, a dezvăluit 

copreședintele USR PLUS. 

El a confirmat că va pune acest subiect pe agenda discuțiilor din coaliție. „E un 

subiect în coaliție, da, în coaliție toată lumea susține eliminarea pensiilor speciale, 

dar iată, când am văzut că vine și proba votului, USR PLUS rămâne singur. Eu 

doar constat. Vom avea o discuție în coaliție. Nu discut punctele de vedere ale 

coaliției la televizor, dar este un fapt obiectiv: în Comisia de drepturile omului, 

astăzi, legea privind eliminarea pensiilor speciale ale primarilor a fost votată pentru 

doar de USR și alți doi parlamentari”, a punctat Dan Barna. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Majorarea salariului minim anual se va face în baza unei formule 

predictibile. Cîțu: Oamenii trebuie să știe exact cu cât crește 

Premierul Florin Cîţu a declarat joi că o creştere a salariului minim pe economie în 

fiecare an se va face în baza unei formule „predictibile şi transparente”, aspect 

menţionat şi în Planul Naţional de Redresare şi Rezilienţă (PNRR), iar faptul că 

acesta ar putea să crească până la 3.000 de lei în 2026 reprezintă „o estimare”. 

El a fost întrebat într-o conferinţă de presă, la Palatul Victoria, dacă salariul minim 

pe economie ar putea să crească până la 3.000 de lei în 2026, după cum spunea 

ministrul Cristian Ghinea, miercuri, la prezentarea PNRR, şi în ce măsură a existat 

această discuţie cu partenerii europeni. 

„Da, aici lucrurile sunt mai simple. Comisia nu spune cât să crească şi unde să 

ajungă salariul minim. Comisia spune că trebuie să fie o formulă predictibilă şi 

transparentă, prin care oamenii ştiu exact cu cât creşte salariul minim în fiecare 

an. Este o estimare că va fi la 3.000 de lei în 2026, dar, repet, mult mai important 

este cum ajungem acolo, formula trebuie să fie transparentă, să nu o schimbăm în 

fiecare an şi asta este ceea ce avem în PNRR.  
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(...) Vom avea o formulă transparentă pe care o negociem, ştiu că Ministerul 

Muncii deja are o discuţie cu sindicatele şi cu patronatele, este o negociere 

tripartită şi împreună vom agrea o formulă pe care, apoi, o vom aplica în fiecare 

an”, a explicat Florin Cîţu. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Orban: Premierul şi eu NU susţinem creşterea alocaţiilor de la 1 iulie. Vom 

discuta în prima şedinţă a coaliţiei 

Preşedintele Camerei Deputaţilor, Ludovic Orban, a declarat joi că probabil în 

prima şedinţă a coaliţiei se va discuta despre situaţia alocaţiilor pentru copii, 

menţionând că el şi premierul Florin Cîţu nu susţin o majorare de la 1 iulie. 

„Cu siguranţă, chiar săptămâna asta ar fi trebuit (luată o decizie – n.r.), dar a apărut 

prezentarea publică a PNRR şi nu am mai ţinut şedinţa coaliţiei. Probabil, la prima 

şedinţă a coaliţiei vom discuta. Punctul nostru de vedere l-am exprimat, atât 

premierul Cîţu, cât şi eu, şi anume că susţinem formula care a fost adoptată în 

Senat. Acolo este OUG, este o lege de adoptare a OUG care a suferit un 

amendament în Senat şi, din punctul nostru de vedere, susţinem amendamentul în 

Senat, să nu existe creşterea de la 1 iulie. De altfel, am şi anunţat public că aceasta 

va fi poziţia noastră”, a afirmat Orban, întrebat despre decizia în privinţa 

reexaminării, la cererea preşedintelui Iohannis, a proiectului privind creşterea 

alocaţiilor, care este în dezbaterea Comisiei pentru muncă a Camerei Deputaţilor. 

În 24 mai, preşedintele PNL, Ludovic Orban, declara la Piteşti că nu există resurse 

pentru încă o creştere a alocaţiilor copiilor în acest an. 

„Au mai apărut păreri… Nu aş vrea să comentez. Sunt convins că vom ajunge la o 

soluţie. PNL, şi nu numai PNL, majoritatea acestei coaliţii a hotărât o formă la 

Senat prin care creşterea alocaţiilor s-a făcut numai de la 1 ianuarie. Hai să fim 

cinstiţi: nu există resurse ca să ne mai permitem încă o creştere a alocaţiilor în 

acest an, dacă vrem să le creştem şi la anul. Şi ca atare, noi susţinem formula de 

creştere a alocaţiilor care s-a făcut la 1 ianuarie să nu se mai facă de la 1 iulie, ci să 

se facă de la anul”, a spus Orban. 
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Întrebat de jurnalişti dacă sunt parlamentari de la USR PLUS sau UDMR care se 

opun acestei variante, Orban a răspuns: „Nu comentez, să se exprime ei public”. 

Senatul modificat, pe 30 decembrie anul trecut, ordonanța de urgență a Guvernului 

Orban care prevedea creșterea etapizată, în două tranșe de câte 20%, a alocațiilor 

copiilor în 2021, stabilind că anul acesta va fi doar o singură majorare de 20%, cea 

din luna ianuarie. 

De asemenea, a fost eliminată și creșterea cu 20% prevăzută pentru ianuarie 2022. 

Astfel, potrivit textului adoptat de Senat, alocațiile vor crește cu 20% în ianuarie 

2021 (aproximativ 30 de lei), urmând ca viitoarea majorare, cu 60% (aproximativ 

90 de lei) să aibă loc abia în iulie 2022, când alocațiile vor ajunge în cuantum de 

300 de lei. 

Amendamentul prin care au fost eliminate cele două tranșe de majorare cu câte 

20% – cea din iulie 2021 și cea din ianuarie 2022 -, a fost propus de senatorii PNL 

și USR Plus și a fost adoptat de plenul Senatului cu 75 de voturi ”pentru” (PNL, 

USR Plus și UDMR) și 56 de voturi ”împotrivă” (PSD și AUR). 

Legea de aprobare a OUG privind majorarea etapizată a alocațiilor a păstrat 

valoarea țintă de 300 de lei pentru iulie 2022 în ceea ce privește copiii cu vârsta 

între 2 și 18 ani (600 de lei pentru cei cu handicap) și de 600 de lei pentru copiii de 

până în 2 ani (până în 3 ani dacă au handicap). 

Senatul este primă Cameră sesizată în acest caz, forul decizional fiind Camera 

Deputaților. 

Odiseea majorării alocațiilor pentru copii a început la finalul anului trecut, când, la 

inițiativa PSD, Parlamentul a adoptat o lege care prevedea dublarea acestora de la 

150 la 300 de lei. 

Ulterior, în ianuarie 2020, guvernul condus de Ludovic Orban a amânat până în 

luna august a acestui an intrarea în vigoare a legii, prin OUG 2/2020. 

Pe 3 iunie, însă Camera Deputaţilor a respins Ordonanţa de urgenţă 2/2020 cu 209 

voturi ”pentru”, 3 voturi ”împotrivă și 98 de abțineri, dar guvernul a atacat la CCR 

actul normativ, unde a pierdut. 
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Ulterior, Guvernul PNL a venit cu o nouă ordonanță de urgență (123/2020) prin 

care a introdus majorarea etapizată a alocațiilor, dar Parlamentul a respins actul 

normativ, păstrând în vigoare măsura de dublare a acestora. 

Astfel, ordonanța de urgență care prevede creșterea cu 20%, începând cu 1 august 

2020, a alocațiilor copiilor a fost adoptată de guvern pe 29 iulie. Potrivit actului 

normativ, copiii cu vârsta cuprinsă între 2 şi 18 ani vor primi 185 de lei, iar cei de 

până la 2 ani sau cei de până la 18 ani, dacă au dizabilităţi, vor primi 369 de lei. 

Alte patru creşteri, cu câte 20 la sută, sunt prevăzute în 2021 şi 2022 (în ianuarie și 

în iulie). 

Ajunsă în Parlament, și această OUG a fost modificată, fiind eliminată creșterea 

etapizată a alocațiilor și fiind menținută dublarea acestora. Guvernul a atacat din 

nou legea la CCR, dar a pierdut a doua oară. Președintele a solicitat Parlamentului 

reexaminarea actului normativ. 

Ordonanța de urgență 123/2020, privind majorarea etapizată a alocațiilor, este în 

prezent în vigoare în forma adoptată de guvern în luna iulie. Pentru a se aplica 

modificările aduse de Senat, va fi nevoie de un vot și în Camera Deputaților și 

apoi, dacă nu va fi atacată la CCR de către PSD, ultimul pas în această procedură 

este decretul de promulgare din partea președintelui Iohannis. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Parlamentul a modificat Codul penal: Mai multe infracţiuni grave NU se 

mai prescriu 

Sclavia, traficul de persoane, traficul de minori, proxenetismul, agresiunea sexuală 

și tortura nu se mai prescriu, potrivit unui proiect legislativ votat, joi, de Camera 

Deputaților, în calitate de for decizional, anunță senatorul PNL Alina Gorghiu, 

unul dintre inițiatori. 

„Sclavia, traficul de persoane, traficul de minori, proxenetismul, agresiunea 

sexuală și tortura nu se mai prescriu. Autorii acestor infracțiuni grave vor răspunde 

penal, indiferent de termenul care a trecut de la săvârșirea faptei. Parlamentul a 

votat în acest sens. Este un alt semnal important care confirmă că pentru actuala 

majoritate, siguranța oamenilor, în special a minorilor, este o prioritate.  

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/alina-gorghiu_238.html
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Și șansa României de a nu mai avea cazuri de genul celor de la Țăndărei sau cauze 

de genul Al-Nashiri contra României, dar și de a nu mai vedea țara noastră în top la 

capitolul agresiuni sexuale împotriva minorilor sau la numărul de persoane 

traficate”, anunță Alina Gorghiu. 

Ea precizează că proiectul legislativ a fost votat joi în Camera decizională. 

„L-am inițiat împreună cu Iulia Scântei și Andronache Gabriel, cu un scop precis: 

de a asigura dreptul la îndeplinirea actului de justiție pentru victimele infracțiunilor 

menționate. Pe lângă trecerea unor fapte penale grave în sfera infracțiunilor 

imprescriptibile, proiectul instituie pedepsirea cu închisoarea de la 6 luni la 2 ani, a 

celor care nu denunță faptele de agresiune sexuală, de trafic și exploatare săvârșite 

împotriva minorilor. Se elimină astfel situațiile în care termenele de prescripție se 

împlinesc înainte ca dosarele să poată fi soluționate, iar autorii pedepsiți. Era 

nevoie de aceste modificări în Codul penal. Pentru că victimele necesită o atenție 

sporită din partea legiuitorului”, conchide Gorghiu. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Guvernul a adoptat OUG pentru sprijinirea artiștilor din domeniile încă 

afectate de restricții 

Măsura se aplică pe durata stării de alertă și încă 3 luni după încetarea acesteia. F 

Artiștii din domeniile încă afectate de limitări sunt sprijiniți de Guvern prin 

acordarea indemnizației de 41,5 % din câştigul salarial mediu brut. Ordonața de 

Urgență a fost adoptată în ședința de guvern de joi. 

„Guvernul a adoptat o ordonanță de urgență prin care introduce măsuri de 

compensare a reducerii veniturilor pentru persoanele care au realizat venituri 

înainte de instituirea stării de urgență, în baza unor contracte de drepturi de autor și 

drepturi conexe (artiștii)”, se arată într-un comunicat de presă. 

Artiștii au beneficiat până acum de șomaj tehnic în baza Ordonanței de Urgență 

30/2020, iar din această lună vor fi sprijiniți prin acordarea indemnizației de 41,5% 

din câștigul salarial mediu brut, prevăzută de OUG 132/2020. 
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Indemnizația se acordă numai în cazul reducerii timpului de muncă și/sau a 

veniturilor, potrivit unei proceduri aprobate prin HG nr. 719/2020, începând cu 

drepturile lunii iunie 2021, fiind necesară depunerea unei cereri însoțită de o 

declaraţie pe propria răspundere. 

Măsura se aplică pe durata stării de alertă și încă 3 luni după încetarea acesteia. 

De măsurile de compensare a reducerii veniturilor acestor categorii profesionale ar 

putea beneficia aproximativ 5.500 persoane și familiile acestora. Din suma de 

73.689.000 lei alocată în acest scop, 30.580.000 lei se întorc la bugetul de stat prin 

plata impozitelor și contribuțiilor de asigurări sociale, impactul final pentru anul 

2021 fiind de 43.108.000 lei. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Marcel Ciolacu anunță că PSD va depune o moțiune simplă împotriva 

ministrului Ghinea, despre care susține că nu a citit documentul PNRR 

înainte de a-l depune la Comisia Europeană 

Preşedintele PSD, Marcel Ciolacu, a declarat joi seară că social-democraţii vor 

depune o moţiune simplă împotriva ministrului Investiţiilor şi Proiectelor 

Europene, Cristian Ghinea, pentru faptul că, „după cum a recunoscut, a depus 

Planul Naţional de Redresare şi Rezilienţă fără să citească tot ce conţine el”. 

„Vom veni cu o moţiune simplă împotriva domnului Ghinea. E posibil să nu 

treacă, dar vreau şi eu să văd şi pe PNL-işti şi pe UDMR-işti şi pe cei de la 

minorităţile naţionale cum nu votează să rămână în continuare un ministru care a 

făcut aşa ceva”, a afirmat Marcel Ciolacu la B1 TV. 

În ceea ce priveşte moţiunea de cenzură pe care PSD intenţionează să o iniţieze, 

Ciolacu a precizat că sigur va fi depusă, în aşa fel încât votul să fie dat până la 

sfârşitul sesiunii parlamentare. 

„O să depunem în primul rând o moţiune simplă împotriva domnului Ghinea şi 

moţiunea de cenzură să ne încadrăm cu ea, ca să fie votul până la sfârşitul sesiunii.  
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Avem strânse semnăturile pentru ambele moţiuni. Urmează, după ce avem draftul, 

să negociem cu parlamentari care pot susţine această moţiune, dacă au şi 

modificări, să avem timp să le primim. Am făcut un calendar astăzi cu colegii mei 

la partid”, a completat Ciolacu. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Ministrul Agriculturii ridică tonul la Bruxelles: 'Nu putem accepta în PAC o 

pondere atât de mare a măsurilor de climă şi mediu' 

”Nu putem accepta în noua Politică Agricolă Comună (PAC) o pondere atât de 

mare a măsurilor pentru climă şi mediu, de peste 65%, în detrimentul aspectului 

economic şi al sustenabilităţii fermierilor europeni”, a declarat, joi, ministrul 

Agriculturii şi Dezvoltării Rurale, Adrian Oros. 

El a prezentat într-o conferinţă de presă detalii despre negocierile care au avut loc 

recent la reuniunea Consiliului Agricultură şi Pescuit - AGRIFISH privind Politica 

Agricolă Comună 2021-2027. 

"Discuţiile au fost suspendate după două zile şi două nopţi în care nu am reuşit să 

ajungem la un consens, Consiliul Agrifish şi Parlamentul European, întrucât 

cerinţele suplimentare din timpul negocierilor, care au fost din partea 

Parlamentului European, nu au putut fi acceptate şi au fost respinse de miniştrii 

Agriculturii. Am spus atunci că noi va trebui să ne întoarcem în ţară, să explicăm 

fermierilor care sunt condiţiile, cum va arăta PAC, iar aceştia au nevoie de 

certitudini şi au nevoie de resurse just alocate. Conceptul de sustenabilitate a 

agriculturii trebuie să aibă trei componente. Este foarte importantă componenta 

ecologică, este foarte importantă şi componenta socială, dar nu trebuie să uităm de 

componenta economică, deoarece cu toţii ne dorim o hrană sănătoasă şi suficientă, 

la preţuri accesibile, dar în acelaşi timp nu vrem să falimentăm fermierii europeni", 

a explicat Oros. 

Una dintre discuţii a vizat procentele dedicate măsurilor de climă şi mediu, 

ministrul Agriculturii susţinând că Parlamentul European "a forţat" majorarea 

acestor procente. 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/adrian-oros_3140.html
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"Aceste procente care nu au fost acceptate. Dacă iniţial noi ajunsesem la un 

consens ca pentru Pilonul I eco-schemele să aibă o pondere de 20%, în timpul 

negocierilor nici măcar la 25%, cât am propus noi şi am acceptat, noi miniştrii 

Agriculturii, 25% cu acei doi ani de învăţare şi cu flexibilitatea ca banii rămaşi să 

poate fi dirijaţi spre alte forme de ajutor, să-i putem transfera în Pilonul II, nu s-a 

acceptat acest lucru. Dar nici noi nu am acceptat contrariul", a susţinut şeful 

MADR. 

Dacă iniţial s-a discutat despre o plafonare voluntară şi o plată redistributivă, Oros 

a arătat că în negocieri s-a insistat de către Parlamentul European ca investiţiile să 

aibă o plafonare de un milion de euro, iar plăţile directe de 500.000 de euro "ceea 

ce miniştrii Agriculturii nu au acceptat". 

"Am discutat şi despre menţinerea Ajutorului Naţional Tranzitoriu (ANT) şi despre 

schimbarea datei de referinţă. La Luxemburg s-a obţinut schimbarea datei de 

referinţă din 2013 în 2018, dar noi dorim ca data de referinţă să se bazeze pe datele 

din fiecare an în care noi facem această plată ANT, mai ales că banii sunt din 

bugetul naţional. De asemenea, nu am acceptat ca vârsta maximă a tânărului 

fermier să coboare la 35 de ani. Dorim să o păstrăm la 40 de ani", a mai spus Oros. 

În acest context, ministrul Agriculturii a precizat că trialogul privind reforma PAC 

a fost suspendat, urmând o nouă întâlnire la o dată ulterioară care nu a fost 

anunţată. 

"În mare, acestea au fost presiunile făcute de Parlamentul European care nu au fost 

acceptate de miniştrii Agriculturii din UE, de aceea s-a suspendat trialogul, urmând 

ca la o dată ulterioară să ne reîntâlnim. Nu ştim când va fi acea dată ulterioară, 

dacă va fi o altă întâlnire privind trialogul înainte de întâlnirea finală de la 

Luxemburg. Sigur, noi ne dorim ca să încheiem odată această PAC 2021-2027 ca 

să ştim ce avem de făcut, dar nu putem accepta o pondere atât de mare a măsurilor 

de climă şi mediu, de peste 65%, în detrimentul aspectului economic şi al 

sustenabilităţii fermierilor europeni", a concluzionat Adrian Oros. 

Miniştrii europeni ai Agriculturii au demarat în 25 mai 2021 o reuniune de două 

zile pentru a da un impuls negocierilor între eurodeputaţi şi reprezentanţii statelor 

membre privind PAC 2021-2027. 
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Cele 27 de state membre UE au căzut de acord în luna octombrie 2020 cu privire la 

o reformă a Politicii Agricole Comune care se va aplica începând din ianuarie 

2023, cu un buget de aproximativ 387 miliarde de euro pe o perioadă de şapte ani, 

dintre care 270 miliarde de euro sub formă de subvenţii directe către fermieri. 

În paralel, Parlamentul European a adoptat propria sa foaie de parcurs şi, între 

timp, eurodeputaţii şi capitalele statelor membre bat pasul pe loc: cele două părţi 

trebuie să ajungă la o înţelegere pentru ca noua Politică Agricolă Comună să intre 

în vigoare. 

"Trilogul" se referă la negocierile trilaterale ale Comisiei cu statele membre UE şi 

cu Parlamentul European. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Ministrul Apărării spune că pensiile militarilor nu vor fi modificate, iar 

vârsta de pensionare nu va crește și pentru ei 

În momentul de față nu se pune problema modificării pensiilor militare, iar vârsta 

de pensionare nu va crește pentru militari, a declarat joi, la Antena 3, ministrul 

Apărării, Nicolae Ciucă. Legea pe care o pregătește coaliția se va aplica doar 

celorlalți români, nu și militarilor. 

„De la Alexandru Ioan Cuza încoace militarii au beneficiat de pensie militară de 

stat, ca o măsură compensatorie pentru tot ceea ce înseamnă privarea de anumite 

drepturi și libertăți democratice, pentru tot cceea ce înseamnă sacrificiul și 

disponibilitatea militarilor de a servi țara indiferent de condiții și de misiune, și, în 

acest sens, apreciez și sprijinul politic pentru ca pensiile militare să nu intre în 

categoria pensiilor speciale. Și nu vorbesc doar despre pensiile militarilor din 

Ministerul Apărării Naționale, ci vorbesc despre pensiile tuturor celor ce fac parte 

din sistemul național de apărare și siguranță națională”, a spus ministrul. 

Ciucă a respins și ideea creșterii vârstei de pensionare pentru militari. 

 

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/nicolae-ciuca_3134.html
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„Să se gândească cineva, să facă un exercițiu de imaginație și să vadă undeva un 

batalion cu militari între 55 și 60 de ani. Noi nu avem numai funcții birocratice și 

administrative, sunt și din acelea, dar sunt puține. Armata se caracterizează prin 

dinamism, prin stare de operativitate, prin energie, prin forță”, a spus Ciucă. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Cloud-ul lui Cîțu, de 10 ori mai scump decât cloud-ul lui Dăncilă: Specialiștii 

au indicat această sumă și nu am primit comentarii de la Bruxelles / Istoria unui 

proiect controversat 

Toate ministerele și agențiile guvernamentale vor fi legate într-o singură rețea și o 

singură bază de date interoperabilă prin intermediul unui cloud guvernamental, 

pentru care Guvernul a inclus în PNRR finanțare de 500 milioane de euro, a 

declarat joi premierul Florin Cîțu. Despre controversatul proiect de cloud 

guvernamental se vorbește din guvernarea PSD, doar că atunci, în mandatul de 

premier al Vioricăi Dăncilă, costurile sale erau estimate la 45 milioane euro. 

Întrebat de HotNews.ro cum a ajuns să coste 500 milioane euro, premierul Cîțu a 

spus că suma a fost stabilită de specialiști și că nu a primit comentarii de la 

Comisia Europeană. 

 

Guvernul a aprobat joi, 3 iunie, o propunere de politică publică în domeniul e-

guvernării care vizează cheltuirea a 2,4 miliarde de euro în următorii 10 ani pentru 

transformarea digitală a României. 

 

O componentă esențială este crearea cloud-ului guvernamental, o infrastructură IT 

care va avea la bază 4 centre de date și care va fi menită să lege într-o singură rețea 

și o singură bază de date interoperabilă toate ministerele și agențiile 

guvernamentale. 

Premierul Cîțu: Nu vor fi de ajuns doar 500 milioane de euro din PNRR 

pentru cloud-ul guvernamental 

Întrebat de HotNews.ro despre costurile acestui proiect de digitalizare, premierul 

Cîțu a susținut că cei 500 de milioane de euro nu ar fi de ajuns. 
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 "Să știți că nu va fi de ajuns doar PNRR, pentru că doar să construiești 

cloud-ul e un proiect, după aceea să construiesti pentru fiecare minister, 

partea de transformarea digitală ca să le conectezi la cloud reprezintă alt 

proiect și după aceea trebuie să vedem cum ducem toată administrația în 

viitor. Sunt lucruri care merg împreună. Prin PNRR noi nu rezolvăm toate 

problemele pe care le avem în Romania, nici de infrastructură, nici de 

digitalizare, ci doar o parte dintre ele. (..) 

 Avem pentru aproape aceeași perioada 46 miliarde de euro fonduri 

europene. Sunt 76 miliarde de euro care vin în Romania într-o perioada 

foarte scurtă, deci trebuie să luăm proiectele să le punem acolo. Multe din 

proiecte din transport care nu au intrat în PNRR se vor regăsi în fonduri 

europene. La fel și cu proiectele din digitalizare.", a declarat joi Florin 

Cîțu în briefingul de presă după ședința de Guvern. 

HotNews.ro i-a semnalat premierului că este ciudat să spună că suma de 500 de 

milioane de euro nu ar fi de ajuns în condițiile în care, acest proiect de cloud 

guvernamental, care nu este de ieri de azi, avea o alocare de 45 milioane de euro în 

Guvernarea PSD în anul 2018. Și atunci au existat controverse cu privire la suma 

prea mare de bani și s-a vorbit de o posibilă repetare a eșecului eRomânia. 

 Cum s-a ajuns de la 45 milioane de euro la 500 milioane de euro? 

"Eu vă spun ce spun specialiștii. Există un cost. În PNRR totul este în detaliu și ar 

trebui văzută și partea de cost, cum a fost fiecare proiect bugetat. Specialiștii spun 

că este necesară suma de 500 de milioane de euro", a declarat premierul Florin 

Cîțu. 

Cîțu a uitat că răsunătorul eșec al strategiei de digitalizare eRomânia a fost în 

Guvernul PDL, condus de Emil Boc: Nu cred că trecutul este cea mai bună 

estimare pentru viitor 

HotNews.ro i-a amintit apoi premierului de controversata strategie de e-

guvernare eRomânia, care viza 500 milioane de euro în digitalizarea 

administrației publice și care în final a fost un eșec total, și l-a întrebat dacă nu 

are temeri în privința noii strategii de digitalizare adoptată azi de Guvern - de 2,4 

miliarde de euro. 

https://gov.ro/ro/guvernul/sedinte-guvern/briefing-de-presa-sustinut-de-premierul-florin-citu-la-finalul-edintei-de-guvern-din-6-iunie1622728855
https://gov.ro/ro/guvernul/sedinte-guvern/briefing-de-presa-sustinut-de-premierul-florin-citu-la-finalul-edintei-de-guvern-din-6-iunie1622728855
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-19296473-reprezinta-eromania-proiectul-mentionat-dosarul-coruptie-elenei-udrea.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-19296473-reprezinta-eromania-proiectul-mentionat-dosarul-coruptie-elenei-udrea.htm
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 "Nu. Eu știu că tot ce a făcut PSD a fost un eșec total, tocmai că noi 

corectăm ce a a făcut PSD, poate tocmai de asta ne costă și mai mult.", a 

răspuns Cîțu. 

HotNews.ro i-a semnalat a premierului că strategia eRomânia a fost lansată de 

Guvernul PDL condus de Emil Boc, cel care acum este în PNL. 

 

"Și? Noi am făcut anul trecut proiecte care erau din 2013 în sertare la Ministerul 

Finanțelor și le-am făcut mai repede și mai ieftin. Faptul că ceva nu a mers în 

trecut, nu înseamnă cu nu va merge în viitor. Am demonstrat anul trecut și vom 

demonstra și anul acesta că proiecte care stateau prin sertare de ani de zile acum 

sunt făcute. Nu cred că trecutul este cea mai bună estimare pentru viitor.", a 

spus Cîțu. 

Întrebat de ce, pe lângă acest cloud guvernamental care ar trebui să lege toate 

ministerele și agențiile, atât în PNRR cât și în strategia recent aprobată de 

Guvern, se propune finanțarea și altor infrastructuri de tip cloud la alte 

ministere, precum Educație ori MAI, și care ar fi logica economică, premierul 

a susținut că nu crede ca este vorba de cloud-uri separate și a recomandat să ne 

adresăm specialiștilor. 

 "Nu cred că este vorba de cloud-uri separate. Este vorba de centre de date și 

sunt diferite. Sunt baze de date publice și baze de date clasificate. Poți să ai 

și două centre de date în aceeași instituție. Eu vă rog ca detaliile tehnice să le 

luați de la specialiști, ei vin cu propunerile. Nu am văzut comentarii de la 

Comisia Europeană în privința cloud-ului, au fost pozitivi. 

 Îmi place că dezbatem ceva de care România are nevoie ca de aer - 

transformarea digitală. Îmi aduc aminte că și anul trecut mi se spunea că nu 

se poate nici să plătim taxe prin internet, că nu se poate nici identificarea 

vizuală la ANAF, nu putem face nici conectarea caselor de marcat. Le-am 

făcut pe toate. 

 Poate scepticismul dvoastră este oarecum justificat de ceea ce au făcut alți 

politicieni pâăa acum, dar ceea ce am facut noi, această Guvernare și anul 

trecut, nu justifică acest scepticism. Ar trebui să vedem întâi cum merg 

lucrurile și după aceea discutăm.", a mai delcarat premierul Cîțu. 
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Ce sume sunt alocate prin PNRR transformării digitale a României: 1,89 

miliarde de euro pentru un cloud guvernamental și sisteme publice digitale 

Ministrul Ghinea a prezentat miercuri tot Planul Național de Redresare și 

Reziliență, care a fost trimis Comisiei Europene, unul din principalii piloni fiind 

transformarea digitală - capitol la care se vor aloca 1,89 miliarde de euro. 

 

Din această sumă, cei mai mulți bani se vor duce către realizarea și migrarea către 

cloud-ul guvernamental - 500 milioane de euro. 

 

Pentru cloud guvernamental este alocată suma de peste 373 milioane de euro, iar 

pentru migrare/dezvoltare aplicații - alte 170 milioane de euro. 

Cloud-ul guvernamental - un proiect inițiat în Guvernarea PSD: Ce 

controverse a stârnit atunci acest proiect care era estimat la 45 milioane de 

euro 

În vara anului 2018, Ministerul Comunicațiilor, condus de Petru Cojocaru 

(PSD), în parteneriat cu Agenția pentru Agenda Digitală a României (AADR) 

și Serviciul de Telecomunicaţii Speciale (STS), voia să dezvolte o platformă 

națională de could guvernamental, un proiect cu o valoare de 45 milioane euro 

(fonduri UE și de la buget). 

 

Augustin Jianu, fostul ministru al Comunicațiilor în Guvernul Grindeanu, 

care a vrut să facă acest proiect în parteneriat public-privat, a susținut atunci că în 

varianta propusă de Cojocaru acest cloud va fi o cheltuială mai inutilă decât 

portalul eRomânia, din aceleași motive: se pune 'carul înaintea boilor' - milioane de 

euro pe o infrastructură care nu se știe dacă și cum va fi folosită. 

 "Ministerul Comunicațiilor (MCSI) “pune carul înaintea boilor” și 

construiește un sistem prin care livrează IaaS (Infrastructure as a Service), 

fără să știe exact le ce va fi folosită infrastructura sau de către cine. MCSI 

repetă greșelile pe care le-a făcut și în cazul proiectului e-România 2, proiect 

prin care Guvernul Boc a cheltuit aproximativ 12 milioane de euro pentru a 

dezvolta o platformă inutilă. Acest proiect de cloud este “exact ce ne lipsea” 

- încă o platformă. 

http://mfe.gov.ro/pnrr/
http://mfe.gov.ro/pnrr/
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-22589310-statul-vrea-creeze-cloud-guvernamental-45-milioane-euro-pentru-reducerea-cheltuielilor-fost-ministru-comunica-iilor-cheltuial-mai-inutil-dect-eromnia.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-22589310-statul-vrea-creeze-cloud-guvernamental-45-milioane-euro-pentru-reducerea-cheltuielilor-fost-ministru-comunica-iilor-cheltuial-mai-inutil-dect-eromnia.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-22589310-statul-vrea-creeze-cloud-guvernamental-45-milioane-euro-pentru-reducerea-cheltuielilor-fost-ministru-comunica-iilor-cheltuial-mai-inutil-dect-eromnia.htm
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 MCSI a aprobat de curând și un alt ghid pentru “e-Guvernare și 

interoperabilitate”. Nu văd niciun motiv logic care să justifice existența a 

două ghiduri distincte. Normal ar fi ca măcar să existe o corelare între cele 

două. Deși ghidul de cloud prevede că “proiectul va asigura resurse 

tehnologice în mediu virtual pentru instituțiile publice, în vederea livrării 

serviciilor publice în format electronic, prioritar pentru evenimentele de 

viață”, ghidul de e-Guvernare și interoperabilitate nu prevede utilizarea 

cloud-ului guvernamental pentru evenimentele de viață aferente stării civile. 

 Ba mai mult, în conformitate cu ghidul de e-Guvernare și interoperabilitate 

MAI își face propria infrastructură tip cloud, pe care încearcă să o 

“deghizeze”, într-o manieră extrem de “inteligentă”, sub denumirea de 

“Hub”. Pentru că nu există nicio explicație logică, nu pot decât să presupun 

că grupurile de interese din jurul MAI și MCSI au împărțit frățește banii 

europeni pentru digitalizare.", declara atunci Augustin Jianu. 

 

Exact aceeași problemă se păstrează și în Guvernul Cîțu și modul cum s-a dercis 

alocarea banilor din PNRR pentru digitalizare - mai multe Ministere își fac 

propriile infrastructuri de tip cloud, inclusiv MAI, în pofida faptului că se creează 

acest cloud guvernamental de 500 milioane de euro. 

 

Experți în e-guvernare care au dorit să-și păstreze anonimatul au precizat 

pentru HotNews.ro că "un cloud are sens în momentul când există un singur pool 

de resurse care sunt puse la dispozitie elastic tuturor "clienților". Un număr de 

datacentere (n.a centre de date) chiar dacă sunt interoperabile la nivel de date 

(exista conectare între ele) nu sunt imediat interschimbabile și la nivel de resurse, 

adica nu poate prelua Justiția un vârf de încărcare de la Mediu. Nici nu ar fi azi 

legal, nu poate o instituție să cheltuie resurse pentru o altă instituție. De aceea în 

unul dintre livrabilele eGov subiectul este abordat pe larg, este imaginat un 

mecanism de compensare financiară între instituții - ceva foarte complicat și 

original, deci greu să prindă viață. Fără acest mecanism respectivele datacentere 

chiar identitice ca tehnologie (greu de crezut când sunt achiziții distincte) nu sunt 

funcțional un cloud." 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Romgaz și Nuclearelectrica vor fi scutite de la distribuirea a 90% din profit / 

Guvernul nu spune dacă doar cele două companii nu risipesc banii pe 

bonusuri și excursii 

Guvernul nu va solicita Romgaz şi Nuclearelectrica să distribuie sub formă de 

dividende 90% din profitul pe anul trecut, a declarat ministrul energiei Virgil 

Popescu pentru Bloomberg. “După o discuţie cu premierul şi ministrul finanţelor, 

am convenit să acordăm o derogare acestor două companii”, a spus ministrul. 

Reamintim că Executivul a adoptat, recent, un memorandum confidențial prin care 

obligă toate companiile de stat valoroase să renunțe la aproape tot profitul lor 

(minimum 90%), în dauna investițiilor, pentru a-l transforma în dividende. 

 

Întrebat despre acest memorandum, premierul Florin Cîțu a spus că nu vede nimic 

„anormal” să ia banii de la companiile de stat ca să acopere găurile din buget 

susținând că acestea nu aveau planuri de investiții, iar banii se duceau pe bonusuri 

ale șefilor și excursii. 

 

În cazul Romgaz și Nuclearelectrica nu se pune problema ca banii să se ducă pe 

bonusuri pentru șefi și pe excursii? Doar ele au nevoie de bani pentru investiții? 

 

Romgaz este în discuţii cu Exxon pentru a cumpăra participaţia companiei 

americane într-un proiect de gaze offshore din Marea Neagră, în timp ce singurul 

producător de energie nucleară din România trebuie să modernizeze un reactor şi 

să construiască alte două noi, amintește Bloomberg. 

Aceste politici de jumulire a companiilor de stat au fost inițiate de guvernele PSD 

controlate de Liviu Dragnea. Culmea este că PNL a criticat Guvernul Dăncilă 

pentru astfel de politici, printr-o moțiune simplă. 

Acum, guvernul liberal Cîțu adoptă exact această politică dur criticată de PNL în 

urmă cu doi ani. Mai mult decât guvernele PSD, Guvernul Cîțu face acest lucru 

printr-un memorandum confidențial. Cele trei guverne PSD controlate de Liviu 

Dragnea și Darius Vâlcov goleau conturile companiilor de stat prin 

memorandumuri publice, nu confidențiale. 

 

https://economie.hotnews.ro/stiri-companii-21562394-guvernul-aprobat-memorandumul-prin-care-companiile-stat-sunt-obligate-vireze-buget-minim-90-din-profitul-net.htm
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De ce nu încurajează Guvernul investițiile la companiile de stat 

În 30 de ani, companiile românești de stat nu au reușit să se dezvolte și să se 

extindă dincolo de granițe, spre deosebire de cele de stat din alte țări. Un exemplu 

este CEZ din Cehia a cărei politică a vizat de-a lungul timpului și cucerirea de 

piețe externe, cum a fost cea a României. În schimb, companiile românești au fost 

devalizate mult timp, unele ajungând să stea pe profituri foarte mici sau chiar în 

insolvență, cum a fost cazul Hidroelectrica. 

 

După 2012, politica României s-a schimbat, aceste companii fiind lăsate să facă 

profituri mari, tot mai mari, mai ales cele energetice, însă doar cu scopul de a avea 

cu ce să alimenteze găurile din buget. 

 

Aproape niciun Guvern nu a încurajat concret investițiile. O soluție ar fi 

introducerea ca prim criteriu de performanță în managementul companiilor a 

îndeplinirii programului de investiții. În cele mai multe cazuri, aceste programe de 

investiții nu sunt realizate, dar nici nu este sancționat managementul din acest 

motiv. Mai degrabă ar avea de suferit managementul din cauza nerealizării unor 

profituri mari. În energie sunt ușor de obținut aceste profituri, mai ales că prețurile 

sunt nejustificat de mari în condițiile în care nu se fac investiții. 

 

Însă va veni momentul în care lipsa investițiilor va afecta serios România pe piața 

energetică. Deja, de câțiva ani, România s-a transformat din exportator în 

importator net de energie. Lucrurile se vor agrava și mai mult în următorii ani. 

 

Intenția Guvernului de a încuraja investițiile se limitează la simple vorbe și lozinci 

de partid. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Nicușor Dan anunță angajarea directorului la Termoenergetica: 'Va fi o 

competiție pe bune' 

Primarul general al Capitalei, Nicușor Dan, a anunțat începerea competiției pentru 

funcția de director general la Termoenergetica 
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Edilul spune că e nevoie de o persoană competentă, care să schimbe rapid modul 

de funcționare al companiei. 

„Începe procedura de selecție pentru funcția de director general al Companiei 

Municipale Termoenergetica. Va fi o competiție pe bune, în urma căreia va fi 

desemnat cel mai pregătit candidat. 

E nevoie de experiență și seriozitate la Termoenergetica, fiindcă viitorul director 

general al companiei trebuie să schimbe rapid în bine activitatea din domeniul 

termoficării, unul crucial pentru București”, a spus Nicușor Dan, pe pagina sa de 

Facebook. 

Este o pozitie interimara, cu o durata a mandatului de 4 luni, cu posibilitatea 

prelungirii acestuia, pentru motive temeinice, până la maximum 6 luni, se arată în 

anunțul oficial. 

Candidaţii trebuie să îndeplinească următoarele criterii de eligibilitate: 

a) Absolvenţi(te) ai (ale) unui program de studii superioare finalizat cu diplomă de 

licenţă în cadrul unei instituţii acreditate de învăţătământ superior din domeniul 

tehnic, economic sau juridic; constituie avantaj studiile superioare din domeniul 

energetic precum şi deţinerea unei diplome de studii postuniversitare (MBA sau 

doctorat); Pentru candidaţii care nu au studii universitare tehnice/de inginerie 

experienţa este necesar să fie în domeniul utilităţilor publice/ingineriei; 

b) Experiență profesională totală de minim 10 ani acumulată în cadrul unor 

companii /instituţii publice sau private şi de cel puţin 5 ani în funcţii de top 

management în companii/grup de companii din domeniul energetic cu cifra de 

afaceri de minim 20 mil EUR; 

c) Experienţa în implementarea programelor de investiţii cu finanţare 

nerambursabilă (internă şi/sau externă), constituie avantaj; 

d) Cunoaşterea unei limbi de circulaţie internaţională – engleză, franceză, germană 

– nivel minim B2 (conform nivelul cadrului european comun de referinţă pentru 

limbi străine). 
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Pentru înscrierea la selecţie, candidaţii vor transmite aplicaţiile în format electronic 

la adresa de e-mail selectie@cmteb.ro, până la data limită de 10.06.2021, respectiv: 

• O scrisoare de intenţie, care să reflecte motivația candidatului de a ocupa poziția 

de director general al CMTEB SA, abilitățile și experiențele acumulate în job-urile 

precedente, care oferă cunoștințele necesare pentru îndeplinirea cu succes a acestui 

rol. Este de apreciat, daca scrisoarea va contine si o scurta prezentare a viziunii vis-

a-vis de acest rol. 

• Curriculum Vitae în limba română 

Selecţia se va organiza conform calendarului următor: 

• 11.06.2021 - Etapa I - de selecţie a aplicaţiilor în care se verifică îndeplinirea 

criteriilor de eligibilitate; 

• 14-17.06.2021 - Etapa II - pentru susţinerea interviului - data şi ora vor fi 

comunicate candidaţilor telefoni 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Liberalizarea în energie: Consumatorii casnici care nu au trecut pe piața 

liberă vor plăti cu circa 5% mai mult de la 1 iulie 

Prețul energiei va crește de la 1 iulie pentru consumatorii casnici care nu au 

încheiat un contract pe piața liberă, cu același furnizor sau cu altul, preferând să 

rămână în regim de serviciu universal, potrivit estimărilor făcute de Asociația 

Energia Inteligentă. Aceasta consideră că vor urma două etape de majorare a 

facturilor pentru acești consumatori: una la 1 iulie, în medie cu 4,8%, și cealaltă la 

1 ianuarie 2022, în medie cu 5%. 

 

Aceste scumpiri vin după cea de la 1 ianuarie 2021, când prețurile în serviciul 

universal practicate de furnizorii de ultimă instanță (ENEL, CEZ, E.ON, Electrica) 

au crescut cu până la 26%. Până acum, consumatorii din serviciul universal au 

beneficiat de anumite discounturi din partea furnizorilor de ultimă instanță, dar de 

la 1 iulie, acestea dispar. 
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Cei mai avantajați consumatori sunt cei care au încheiat deja contracte pe piața 

concurențială. Se estimează că doar 40% dintre consumatorii casnici de energie se 

aflau pe piața liberă. 

"Au apărut primele cifre privind creșterea prețului energiei electrice pentru 

consumatorii casnici care se găsesc în Serviciul Universal (consumatorii care nu au 

trecut în piața concurențială și au rămas la același furnizor), care arată o creștere de 

la 1 iulie 2021 a prețului mediu pentru aceștia cu 4,8%. Din păcate este doar o 

primă etapă a creșterii prețului, la 1 ianuarie 2022 probabil urmează o nouă 

majorare cu încă 5%", arată Asociația Energia Inteligentă. 

 

Creșterea prețului energiei electrice de la 1 iulie 2021, pentru clienții din Serviciul 

Universal, variază de la 1,3 %, în București și Ilfov la 7,5% în Oltenia. 

Consumatorii de energie electrică care nu au încheiat contracte pe piața 

concurențială, vor achita în medie, anual mai mult pentru energia consumată cu 

până la 96 lei. 

Cu cât vor crește prețurile la energie pentru consumatorii aflați in Serviciul 

Universal 

Cei care nu doresc să achite mai mult pentru energia electrică din această vară pot 

să încheie contracte în piața concurențială, acolo unde conform comparatorului de 

prețuri al ANRE pot obține în medie o factură mai mică cu până la 356 lei/an, arată 

Asociația Energia Intelligentă. 

Pentru cei care încă nu sunt hotărâți sau nu știu să încheie contracte pe piața liberă, 

Autoritatea Națională de Reglementare în Domeniul Energiei (ANRE) a 

publicat tutoriale video prin care îi învață pe consumatorii de energie electrică și 

gaze naturale cum să aleagă cele mai bune oferte de furnizare a energiei electrice și 

gazelor naturale. ANRE a mai publicat două tutoriale prin care a explicat cum pot 

fi folosite, pas cu pas, comparatoarele de prețuri. 

Vezi aici 

comparatorul de prețuri ANRE 

https://economie.hotnews.ro/stiri-energie-24664803-video-cum-pot-alese-cele-mai-bune-oferte-furnizare-energiei-electrice-gazelor-naturale-noi-tutoriale-anre.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-energie-24643567-video-tutorial-anre-cum-folosim-comparatoarele-preturi-ale-energiei-electrice-gazelor-naturale.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-energie-24643567-video-tutorial-anre-cum-folosim-comparatoarele-preturi-ale-energiei-electrice-gazelor-naturale.htm
https://www.anre.ro/ro/info-consumatori/comparator-de-tarife
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O altă modalitate pentru consumatorii casnici de energie electrică pentru a avea un 

preț corect la gaze este să-și negocieze prețul prin intermediul platformei de 

tranzacționare a Bursei Române de Mărfuri, un loc în care se poate negocia prețul 

de achiziție a energiei electrice pentru consumatorii casnici, mai precizează 

Asociația. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ministrul Sănătăţii se va deplasa în judeţele Iaşi, Vaslui şi Vrancea 

Ministrul Sănătăţii, Ioana Mihăilă, va efectua în perioada 4 - 6 iunie vizite în 

judeţele Iaşi, Vaslui şi Vrancea în cadrul cărora va participa la activităţi de 

vaccinare, inclusiv în mediul rural. 

 

Ministrul va avea, printre altele, întâlniri cu reprezentanţi ai Universităţii de 

Medicină şi Farmacie "Grigore T. Popa" din Iaşi, precum şi întâlniri cu manageri 

de spitale din subordinea Ministerului Sănătăţii (MS), cu medici de familie şi 

reprezentanţi ai direcţiilor de sănătate publică. 

 

Ministrul Sănătăţii va participa, vineri, la Universitatea de Medicină şi Farmacie 

"Grigore T. Popa" la deschiderea Maratonului de vaccinare, informează MS. 

 

Potrivit sursei citate, programul vizitei cuprinde şi întâlniri cu reprezentanţi ai 

Universităţii de Medicină şi Farmacie "Grigore T. Popa", cu manageri de spitale 

din subordinea Ministerului Sănătăţii, cu reprezentanţi ai medicilor de familie şi ai 

direcţiei de sănătate publică judeţene, ai casei judeţene de asigurări de sănătate şi ai 

Prefecturii Iaşi. 

 

Sâmbătă, Ioana Mihăilă va fi prezentă la centrul de vaccinare organizat la Căminul 

Cultural din comuna Rebricea din judeţul Vaslui. În aceeaşi zi va fi prezentă şi la 

Maratonul vaccinării de la Vaslui. 

 

"Programul vizitei cuprinde şi activităţi de vaccinare la cabinetul medicului de 

familie dr. Cătălina Adochiei, întâlniri cu reprezentanţi ai Prefecturii Vaslui şi 

întâlnire cu medici de familie din Vaslui", se arată în informare. 

https://schimbarefurnizor.brm.ro/
https://schimbarefurnizor.brm.ro/
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În ultima zi a vizitei, duminică, ministrul va participa la activitatea de vaccinare de 

la Târgul din Dumbrăveni, în judeţul Vrancea. 

 

"Programul vizitei cuprinde şi întâlniri cu reprezentanţi ai Prefecturii Vrancea, 

precum şi cu medici de familie din Focşani", mai afirmă aceeaşi sursă.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Omul numit de Gabriela Firea și menținut de Nicușor Dan la șefia spitalelor 

din București organizează licitația pentru un contract-cadru de până la 230 

milioane de lei 

Administrația Spitalelor și Serviciilor Medicale din București (ASSMB), instituție 

subordonată Primăriei București, a scos la licitație un contract-cadru cu valoarea 

estimată între 57 milioane lei și 230 de milioane lei pentru reparații și mentenanță 

la toate spitalele aflate în subordine, în următorii patru ani. 

Instituția e condusă de directorul general Vasile Apostol, numit în funcție în 

mandatul Gabrielei Firea fără concurs și menținut de actualul primar general, 

Nicușor Dan, în ciuda dezvăluirilor din Libertatea, care a arătat că acesta a plătit 

circa un milion de lei pe reclame în presă în care era promovată Gabriela Firea. 

Contractul este împărțit în 3 loturi, existând posibilitatea ca o firmă să depună 

ofertă pentru un singur lot, iar Administrația Spitalelor estimează că vor fi 3 

participanți la licitație, potrivit anunțului din SEAP. 

Șeful Comisiei de licitații este chiar directorul ASSMB, Vasile Apostol. 

Punctajul acordat firmelor ce vor depune oferte (termen – limită 7 iulie) ține cont 

în proporție de 70% de financiar, 20% de organizarea de șantier și metodologia 

folosită la abordarea contractului și 10% pentru experiența șefului de șantier. 

Aici, ASMMB, conform fișei de date a licitației, ar prefera pe cineva care să se mai 

fi ocupat de lucrări similare, la spitale: “pentru experiența constand în implicarea 

între 1 și 3 proiecte similare a site managerului:1 punct; pentru experiență constând 

în implicarea între 3 și 5 proiecte similare a site managerului: 5 puncte;  

https://www.libertatea.ro/stiri/vasile-apostol-omul-pus-firea-fruntea-spitalelor-bucurestene-lauda-nicusor-dan-reconfirmat-3234116
https://www.e-licitatie.ro/pub/notices/c-notice/v2/view/100121226
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Pentru experiența constând în implicarea în peste 5 proiecte similare a site 

managerului: 10 puncte”. 

ASSMB este în subordinea Primăriei Capitalei și a primit, pentru acest an, un 

buget de 355 de milioane de lei. Între coaliția USR-Plus și PNL au fost mai multe 

contre, la votarea bugetului general, inclusiv pentru dreptul de control asupra 

spitalelor bucureștene. În cele din urmă, câștig de cauză a avut primarul general, 

Nicușor Dan. 

În luna aprilie, Horia Tomescu, viceprimarul Capitalei din partea USR PLUS, a 

acuzat conducerea Administraţiei Spitalelor şi Serviciilor Medicale Bucureşti 

(ASSMB) că a cumpărat în 2020 fără licitație aparate de testare PCR, pentru 

detectarea infectării cu covid, care sunt nefolosite și stau în depozitele spitalelor. 

Întrebat de G4Media.ro despre ce aparate PCR nefolosite e vorba, Horia Tomescu 

a spus că există cel puțin două astfel de cazuri, la Spitalul Colțea și Spitalul 

Colentina. Vasile Apostol a refuzat să răspundă atunci acuzațiilor, spunând că este 

în concediu timp de două zile pentru a redacta un raport oficial în legătură cu 

criticile viceprimarului. Nici până la această oră Primăria București nu a prezentat 

un raport detaliat despre respectivele acuzații. 

Contractul presupune executarea de lucrări de reparații la facilitățile de construcții, 

echipamente sanitare, electrică, termie și conexe (alei, rampe etc.), plus 

mentenanță, și vizează 18 spitale: Centrul de Evaluare şi Tratament al 

Toxicodependenţelor pentru Tineri “Sf. Stelian”, Spitalul  de copii “Dr. Victor 

Gomoiu”, Spitalul de psihiatrie Titan “Dr. Constantin Gorgos”, Spitalul  “Nicolae 

Malaxa”, Centrul de Boli Reumatismale “Dr. I. Stoia”, Spitalul  “Coltea”,  Spitalul 

Colentina”,  Spitalul de Chirurgie Oro-maxilo-faciala “Prof. Dr. Dan Teodorescu”, 

Spitalul de Obstetrică-Ginecologie “Prof. Dr. Panait Sârbu”, Spitalul clinic de 

urologie “Prof. Dr. Theodor Burghele” , Spitalul clinic “Dr. I. Cantacuzino”,  

Spitalul clinic “Filantropia”, Spitalul clinic de nefrologie “Dr. Carol Davila”, 

Spitalul clinic de pneumoftiziologie “Sf. Stefan”, Spitalul clinic “Sf. Maria”, 

Spitalul clinic de boli infectioase si tropicale “Dr. Victor Babes”, Spitalul clinic de 

psihiatrie “Dr.Alexandru Obregia “,  Spitalul Clinic de bolnavi cronici si geriatrie 

“Sf. Luca”. Nu sunt vizate lucrări de dotare cu tehnică și aparatură de sepcialitate. 

(Sursa: economedia.ro) 

https://www.g4media.ro/acuzatii-grave-viceprimarul-capitalei-sustine-ca-administratia-spitalelor-din-bucuresti-a-cumparat-aparate-de-testare-pcr-care-sunt-nefolosite-si-stau-in-depozite-seful-institutiei-vasile-apostol.html
https://www.g4media.ro/acuzatii-grave-viceprimarul-capitalei-sustine-ca-administratia-spitalelor-din-bucuresti-a-cumparat-aparate-de-testare-pcr-care-sunt-nefolosite-si-stau-in-depozite-seful-institutiei-vasile-apostol.html
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 Hotărâre CNSU: Nunțile și botezurile se pot ține până la 2 noaptea 

Nunţile şi botezurile se vor putea desfăşura până la ora 2 noaptea. Foto: Profimedia 

Guvernul a aprobat modificarea hotărârii privind prelungirea stării de alertă, astfel 

încât nunţile şi botezurile se vor putea desfăşura până la ora 2,00 noaptea, a anunţat 

joi prim-ministrul Florin Cîţu. 

„Un lucru foarte bun, o veste foarte bună în ceea ce priveşte nunţile şi botezurile - 

ele pot să rămână deschise până la ora 2 noaptea”, a declarat Florin Cîţu, la Palatul 

Victoria.  

HOTĂRÂRE nr. 36 din 03.06.2021 

privind propunerea adoptării unor măsuri de relaxare în contextul evoluției 

pandemiei de COVID-19 precum și modificarea și completarea Hotărârii 

Comitetului Național pentru Situații de Urgență nr. 28 din 14.05.2021 

Având în vedere necesitatea reglementării unitare a măsurilor aplicabile 

elevilor/studenților și lucrătorilor transfrontalieri care fac nevata de la școală/locul 

de muncă situat într-o țară, la domiciliul situat într-o altă țară, precum și nevoia de 

adaptare a programului de desfășurare a anumitor activități la cerințele sociale, 

în conformitate cu prevederile art. 4 alin. (1) lit. c) și art. 81 din O.U.G. nr. 

21/2004 privind Sistemul Național de Management al Situațiilor de Urgență, cu 

modificările și completările ulterioare, 

în temeiul prevederilor art. 5 alin. (3) lit. f, din Legea nr. 55/2020 privind unele 

măsuri pentru prevenirea şi combaterea efectelor pandemiei de COVID-19, ale art. 

4 și art. 11 alin. (1) din Legea nr. 136/2020 republicată, privind instituirea unor 

măsuri în domeniul sănătății publice în situații de risc epidemiologic și biologic, 

ale art. 20 lit. l) din Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 21/2004 privind 

Sistemul Național de Management al Situațiilor de Urgență, aprobată cu modificări 

și completări prin Legea nr. 15/2005, cu modificările și completările ulterioare și 

ale art. 2 și art. 4 din Hotărârea Guvernului nr. 94/2014 privind organizarea, 

funcționarea și componența Comitetului Național pentru Situații Speciale de 

Urgență, 

Comitetul Național pentru Situații de Urgență adoptă prezenta 
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HOTĂRÂRE: 

Art. 1 - Se propune ca activitatea cu publicul a operatorilor economici care 

desfășoară activități de preparare, comercializare și consum al produselor 

alimentare și/sau băuturilor alcoolice și nealcoolice, organizată în cadrul 

evenimentelor private (nunți și botezuri), să fie permisă până la ora 2,00. 

Art. 2 - Hotărârea nr. 28 din 14.05.2021 a Comitetului Național pentru Situații de 

Urgență, cu modificările și completările ulterioare prin hotărârile Comitetului 

Național pentru Situații nr. 32 și 35, se modifică și se completează astfel: 

1. La art. 3 alin. (2) se abrogă lit. e). 

2. La art. 3 alin. (2) după litera s) se introduc două noi litere t) și u), cu următorul 

cuprins: 

t) lucrătorii transfrontalieri care intră în România din Ungaria, Bulgaria, Serbia, 

Ucraina sau Republica Moldova; 

u) elevii/studenţii, cetăţeni români sau cetățeni cu domiciliul sau reşedinţa în afara 

României, care frecventează cursurile unor instituții de învățământ din România, 

fac naveta zilnic către acestea și prezintă documente doveditoare, sau care au de 

susţinut examene de admitere ori pentru finalizarea studiilor sau care încep studiile 

în unităţi/instituţii de învăţământ de pe teritoriul ţării ori se deplasează pentru 

activităţi legate de începerea, organizarea, frecventarea sau finalizarea studiilor, 

precum și însoțitorii acestora în situația în care sunt minori. 

Art. 3 - Prezenta hotărâre se comunică tuturor componentelor Sistemului Național 

de Management al Situațiilor de Urgență, pentru punere în aplicare prin ordine și 

acte administrative ale conducătorilor acestora. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Programul Tezaur continuă în iunie. Revine emisiunea pe 5 ani, iar 

dobânzile sunt similare cu luna mai pe 1 și 3 ani 

Românii pot împrumuta statul în iunie prin trei noi emisiuni Tezaur pe 1, 3 și 5 ani 

la dobânzi de 2,95%, 3,35% și 3,65%.  
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Practic, revine emisiunea pe 5 ani, după ce în mai nu a existat. Dobânzile pe 1 și 3 

ani sunt similare cu cele din mai. Totuși, dacă facem o comparație pe emisiunea de 

5 ani cu oferta din aprilie, aceasta este mai slabă. Atunci a fost de 3,75% pe an. 

Asta în condițiile în care BNR și-a modificat în sus așteptările de inflație: în vara 

anului viitor se așteaptă la 3% +/1,6 puncte procentuale. 

 

Cei interesați pot începe subscrierea de luni – 7 iunie. 

 

Locul: ca de obicei, prin Trezorerie sau Poșta Română. 

Când: în perioada 7 – 28 iunie 2021 (Diferența este că în cazul celor care optează 

prin Poștă, dacă sunt din mediul rural, ultima zi este 24 iunie, iar în urban – 25 

iunie) 

 

Valoarea minimă a unei subscrieri este de 1 leu, reprezentând prețul de emisiune al 

unui titlu de stat. 

 

Câștigul nu se impozitează. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Elevii își vor putea spune părerea despre materii și profesori. Primele fişe de 

feedback vor putea fi completate chiar la sfârșitul acestui an școlar 

De anul acesta elevii sunt încurajați să spună ce cred despre profesorii lor și despre 

materiile predate. Totul va fi trecut într-o fișă pe care Ministerul Educației a reușit 

să o pună la punct. Chestionarul va fi completat opțional la sfârșitul fiecărui 

semestru, după încheierea mediilor. Profesorii atrag atenția că răspunsurile nu 

reprezintă o evaluare a activității lor. 

"Profesorul îmi explică clar materia" sau "Mă simt în siguranţă şi confortabil la 

această oră." Sunt două dintre cele 16 afirmații din fișa pe care elevii o vor putea 

completa semestrial. Pentru fiecare vor acorda un punctaj de la 1 la 5. Inițiativa 

apare în statutul elevului încă din 2016, însă puține școli au și aplicat-o, în lipsa 

unor reguli stabilite de Ministerul Educației. 

https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24776713-programul-tezaur-fara-5-ani-mai-romanii-interesati-dispozitie-emisiuni-dobanzi-2-95-3-35.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24776713-programul-tezaur-fara-5-ani-mai-romanii-interesati-dispozitie-emisiuni-dobanzi-2-95-3-35.htm
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Fișa nu va conține numele școlarului care o completează. Cadrele didactice spun că 

de fapt nu este vorba despre o evaluare făcută de elevi. 

Pentru Ministerul Educației, beneficiile sunt clare. 

Este un exercițiu bun spun experții în educație, dar cu o condiție: profesorii să audă 

bine ce spun copiii acolo și să își extragă mesajele care să-i ajute să-și 

îmbunătățească interacțiunea cu copiii, iar copiii să dea feedback cu bună credință. 

Primele fişe de feedback semestrial vor putea fi completate chiar la sfârșitul acestui 

an școlar. Răspunsurile vor fi centralizate la nivelul școlii, iar profesorii le vor 

analiza împreună cu elevii la începutul fiecărui semestru. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Etapa a doua a programului Rabla pentru electrocasnice începe vineri 

Etapa a doua a programului Rabla pentru electrocasnice demarează vineri, după ora 

10:00, urmând a fi generate vouchere pentru televizoare, laptopuri şi tablete, 

informează Administraţia Fondului pentru Mediu. 

 

Bugetul alocat este de 30 de milioane de lei, iar pentru a cumpăra un televizor nou 

se poate preda un echipament uzat din aceeaşi categorie, în timp ce pentru 

laptopuri şi tablete se poate preda la schimb fie un echipament de tip calculator 

personal, compus din unitate centrală şi monitor, fie un alt echipament inclus în 

program, cu excepţia laptopurilor şi tabletelor vechi. 

 

Sumele aferente fiecărui echipament sunt: 400 de lei pentru televizoare având cel 

puţin noua clasă energetică E, 500 de lei pentru laptopuri şi 300 de lei pentru 

tablete. 

 

Programul "Rabla pentru electrocasnice" - sesiunea 2021 a debutat pe data de 14 

mai, cu perioada de înscriere a persoanelor fizice, timp de o săptămână. 
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La sesiunea din acest an, modalitatea de accesare a programului a fost revizuită, 

astfel încât persoanele fizice să poată beneficia de oportunitatea de a se înscrie şi 

de a obţine unul sau mai multe vouchere. 

 

Ediţia din 2021 a programului "Rabla pentru electrocasnice" se desfăşoară etapizat, 

după cum urmează: Etapa I: selecţia voucherelor aferente categoriei din care fac 

parte maşinile de spălat rufe/vase şi frigiderele/congelatoarele (21 mai - 3 iunie); 

Etapa II: selecţia voucherelor aferente categoriei din care fac parte televizoarele, 

laptopurile şi tabletele (4 - 17 iunie); Etapa III: selecţia voucherelor aferente 

categoriei din care fac parte aparatele de aer condiţionat, uscătoarele de rufe şi 

aspiratoarele (18 iunie - 1 iulie). 

 

Bugetul alocat ediţiei din acest an a programului "Rabla pentru electrocasnice" este 

de 75 milioane de lei, aproape dublu faţă de sesiunea din 2019, când a fost alocată 

suma de 40 de milioane de lei. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 România e NIMICITĂ de specialiștii de la Consiliul Europei: PROXENEȚII 

primesc pedepse cu suspendare pe bandă rulantă 

Grupul de experţi pentru lupta împotriva traficului de fiinţe umane (GRETA) al 

Consiliului Europei (CoE) a îndemnat România să se asigure că infracţiunile de 

trafic de fiinţe umane duc la pedepse eficiente şi disuasive şi că victimele traficului 

au acces la compensaţii, informează un comunicat al CoE trimis AGERPRES. 

Într-un raport publicat joi şi care evaluează accesul la justiţie şi la remedii eficiente 

pentru victimele traficului de umane, GRETA notează că România a continuat să 

dezvolte cadrul legislativ relevant pentru acţiunea împotriva traficului de fiinţe 

umane. Codul Penal a fost amendat în 2020 pentru a creşte pedeapsa minimă 

pentru traficul de copii, iar autorităţile au adoptat o nouă strategie naţională 

împotriva traficului de fiinţe umane pentru perioada 2018-2022. 
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Deşi salută faptul că ministrul justiţiei i-a cerut procurorului general să prioritizeze 

acţiunile împotriva traficului de fiinţe umane, GRETA notează că un număr 

semnificativ de sentinţe sunt cu suspendare, iar utilizarea recunoaşterii vinovăţiei 

pentru a obţine o condamnare diminuată sau alte înţelegeri similare le permit 

multor infractori să primească pedepse reduse. GRETA consideră că procedura de 

recunoaştere a vinovăţiei pentru reducerea pedepsei trebuie utilizată numai în mod 

excepţional în cazurile de trafic de fiinţe umane şi că instanţele trebuie să se 

asigure că infracţiunile comise duc la pedepse proporţionale şi disuasive. 

O altă chestiune care suscită o preocupare specială este că acele compensaţii 

acordate victimelor de instanţe sunt rareori plătite pentru că bunurile făptaşilor nu 

au fost identificate sau îngheţate într-un stadiu timpuriu. În timpul perioadei 

acoperite de raport (2016-2019), numai o victimă a traficului de fiinţe umane a 

primit compensaţie din partea statului. 

GRETA face apel la autorităţile române să facă eforturi suplimentare pentru a 

garanta accesul la compensaţii pentru victime, în special utilizând pe deplin 

legislaţia privind îngheţarea bunurilor, simplificarea procedurilor pentru solicitarea 

de compensaţii din partea statului şi înfiinţarea unui fond folosind bunuri 

confiscate de la făptaşi. 

De asemenea, GRETA este preocupată de practica de a face publice pe site-urile 

judiciare numele şi adresele victimelor traficului de fiinţe umane şi îndeamnă 

autorităţile române să protejeze eficient victimele şi martorii traficului şi să prevină 

intimidarea lor în timpul investigaţiilor şi procedurilor judiciare. 

Deşi salută existenţa anchetatorilor de poliţie şi procurorilor specializaţi pe traficul 

de fiinţe umane, raportul notează că numărul lor ar trebui mărit. De asemenea, 

documentul subliniază necesitatea de a garanta dreptul la consiliere legală a 

victimelor prin asigurarea faptului că un avocat este numit imediat ce există motive 

rezonabile pentru a crede că o persoană este o astfel de victimă a traficului. 

GRETA evaluează în raport şi progresele în implementarea unor recomandări 

cheie precedente şi ajunge la concluzia că persistă neajunsuri în ceea ce priveşte 

identificarea victimelor traficului, în special în scopul exploatării prin muncă şi în 

rândul migranţilor şi al solicitanţilor de azil, precum şi capacitatea limitată a 

adăposturilor pentru victime. 
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România rămâne predominant o ţară de origine a victimelor traficului de fiinţe 

umane, notează raportul GRETA, iar Germania, Italia, Spania şi Regatul Unit au 

fost principalele ţări de destinaţie. Numărul victimelor identificate de autorităţile 

române a scăzut de-a lungul anilor. Un număr total de 2.613 victime au fost 

identificate în perioada acoperită de raport (2016-2019). Trei din patru victime au 

fost femei şi jumătate copii, exploatarea sexuală rămânând cel mai comun scop al 

traficului de fiinţe umane. 

Grupul de experţi pentru lupta împotriva traficului de fiinţe umane este un 

organism independent format din experţi independenţi care monitorizează modul în 

care ţările implementează Convenţia CoE privind acţiunea împotriva traficului de 

fiinţe umane. Până în prezent, 46 din cele 47 de state membre ale CoE au aderat la 

Convenţie, precum şi Belarus şi Israel. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Românii care vor să rămână în Marea Britanie trebuie să solicite rezidența 

până la 30 iunie 

Ambasadorul României în Regatul Unit, Laura Popescu, le-a reamintit, într-un 

mesaj publicat joi, cetăețnilor români care vor să lucreze sau să studieze în Marea 

Britanie, asupra termenului limită - 30 iunie 2021 - pentru solicitarea rezidenţei. 

Cetăţenii români care au sosit pe teritoriul Regatului Unit până la data de 31 

decembrie 2020 trebuie să solicite rezidenţa, asemeni tuturor cetăţenilor europeni, 

până la data de 30 iunie 2021.  

„Dacă v-aţi hotărât să rămâneţi în Regatul Unit şi nu aţi aplicat pentru obţinerea 

statutului de rezident, vă rog să aplicaţi acum, pentru a vă proteja dreptul de trăi, 

lucra şi studia aici”, se arată în mesajul pe care ambasadorul României la Londra l-

a adresat într-o postare pe Facebook românilor care locuiesc în Regatul Unit.  

Detalii despre procedura de înscriere EU Settlement Scheme destinată cetăţenilor 

europeni şi membrilor de familie ai acestora se găsesc pe pagina guvernului 

britanic. 

https://www.gov.uk/settled-status-eu-citizens-families
https://www.gov.uk/settled-status-eu-citizens-families
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Până la sfârşitul lunii martie, 918.270 de cetăţeni români au cerut un statut de 

rezident în Regatul Unit al Marii Britanii şi Irlandei de Nord, în cazul a 852.310 

dintre ei cererea fiind aprobată, conform unei statistici publicate săptămâna trecută 

de Ministerul de Interne britanic. 

Primele cinci naţionalităţi cu cel mai mare număr de cereri soluţionate favorabil 

sunt polonezii (931.140), românii (852.310), italienii (478.830), portughezii 

(359.070) şi spaniolii (304.310). 

Însă numai 33% dintre românii cu cererea aprobată au primit statutul de rezident 

permanent ('settled status'), ceilalţi obţinând statutul de rezident temporar ('pre-

settled status'), în timp ce procentul polonezilor care au obţinut statutul de rezident 

permanent este de 77%. Lituanienii au obţinut de asemenea într-un procent ridicat, 

de 75%, statutul de rezident permanent, în timp ce un procent redus al acestui 

statut, de 24%, se mai înregistrează în rândul croaţilor. 

Statutul de rezident permanent poate fi obţinut de persoanele care au trăit în 

Regatul Unit cel puţin cinci ani. Cele care au trăit în această ţară mai puţin de cinci 

ani pot primit statutul de rezident temporar, ce poate fi transformat în cel de 

rezident permanent odată ce solicitantul cumulează cei cinci ani de reşedinţă în 

Regatul Unit.  

Odată cu ieşirea Regatului Unit din UE, cetăţenii europeni care doresc să lucreze în 

această ţară trebuie să solicite o viză prin noul sistem de imigrare bazat pe puncte. 

Pentru a fi considerat eligibil, solicitantul trebuie să demonstreze că poate vorbi 

limba engleză la un nivel intermediar B1, are o ofertă de muncă la nivelul de 

calificare necesar de la un sponsor/angajator autorizat de Home Office şi salariul 

minim anual oferit de către sponsor/angajator este de 26.500 lire sterline sau egal 

cu nivelul de salarizare relevant domeniului de activitate (dacă în domeniul de 

activitate salariul minim anual este mai mare de 26.500 lire sterline).  

Noul sistem de imigrare pe bază de puncte nu se aplică turiştilor şi nici cetăţenilor 

europeni care au obţinut sau urmează să obţină până la 30 iunie 2021 statutul de 

rezident permanent sau de rezident temporar. 

(Sursa: Agerpres) 
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 Românii din Parlamentul European vor să facă REVOLUȚIE: Cer 

schimbarea tratatelor UE 

Conferinţa privind viitorul Europei trebuie să ducă la schimbarea tratatelor Uniunii 

Europene, deşi acest lucru cel mai probabil nu se va întâmpla în cursul actualului 

mandat al Parlamentului European, iar procesul care începe prin această consultare 

a cetăţenilor blocului comunitar va avea cu atât mai mult succes cu cât se va reuşi 

mai bine cooptarea societăţii civile şi a oamenilor în acest demers de schimbare 

democratică, cred eurodeputaţii români din întreg eşichierul politic. 

Eurodeputaţii români care au participat la dezbaterea online "Conferinţa privind 

viitorul Europei: Priorităţile societăţii civile", organizată joi de Biroul 

Parlamentului European în România în colaborare cu centrul de expertiză 

europeană Europuls, s-au declarat în general optimişti privind perspectivele 

Conferinţei privind viitorul Europei, deşi, după cum singuri recunosc, experienţele 

din ultimii ani nu sunt cele mai dătătoare de speranţe. 

"Personal am fost implicat, în calitatea mea precedentă de ministru delegat pentru 

afaceri european, în consultările privind viitorul Europei. La momentul respectiv 

am făcut consultări în toată ţara, am invitat pe toată lumea, am avut un raport trimis 

către instituţiile europene şi rezultatul final al consultărilor făcute de aproape toate 

statele membre a fost o frază în concluziile Consiliului. Summitul de Sibiu, care 

trebuia să preia din idei, nu a mai făcut acest lucru, din nefericire", a declarat 

eurodeputatul Victor Negrescu, membru al grupului Alianţei Progresiste a 

Socialiştilor şi Democraţilor din PE. 

"Conferinţa privind viitorul Europei trebuie să nu genereze doar o frază, ci un 

impact real, pentru că aşteptările sunt foarte mari", a spus europarlamentarul PSD. 

"Trebuie să avem ambiţia ca această conferinţă să schimbe tratatele, să aibă un 

impact real", a subliniat Negrescu, unul dintre cei 108 membri ai PE care vor 

participa la sesiunea plenară inaugurală a Conferinţei privind viitorul Europei de pe 

19 iunie de la Strasbourg. 

O conferinţă sau o consultare anuală? 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/victor-negrescu_528.html
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Colegul său din grupul Renew Europe, Alin Mituţa, crede chiar că această 

conferinţă trebuie permanentizată şi să existe un sistem de consultări anuale ale 

cetăţenilor şi societăţii civile. 

"În mod concret propunem să organizăm în fiecare an agore naţionale, urmate de o 

agora europeană pe 9 mai, de Ziua Europei. Concluziile acestor discuţii ale 

cetăţenilor vor merge direct către Comisie, care ar trebui să le ia în considerare 

atunci când stabileşte priorităţile anuale ale Uniunii, adică ceea ce se numeşte 

acum programul de lucru anual al Comisiei care este prezentat în discursul privind 

starea Uniunii. Şi-n acest fel credem noi că cetăţenii ar fi integraţi în mod real în 

deciziile Uniunii", a pledat Alin Mituţa. 

Victor Negrescu s-a declarat parţial de acord cu ideea, despre care spune că ar 

putea fi o soluţie pentru ameliorarea unor lucruri punctuale. 

"Agora poate fi o idee (...) pentru a îmbunătăţi lucrurile punctual, în mod precis. 

De exemplu, să introducem educaţia pentru cetăţenie în şcolile europene, adică să-i 

învăţăm pe copiii noştri ce înseamnă UE, drepturile şi obligaţiile lor - un lucru 

simplu care nu se întâmplă", a afirmat eurodeputatul PSD. 

Eurodeputatul UDMR Iuliu Winkler, din grupul Partidului Popular European 

(PPE), are însă o părere diferită, afirmând că uneori "mai binele poate fi duşmanul 

binelui". 

"Haideţi să nu facem agore anuale, conferinţe anuale, hai să o facem pe asta acum, 

una dar bună, şi dacă constatăm că avem succes cu dezbaterea despre viitorul UE 

atunci s-o continuăm în viitor sub o formă sau alta, una dintre formele posibile 

fiind într-adevăr să ne suflecăm mânecile şi să ne punem serios pe pregătirea unei 

modificări de tratat constituţional", a spus Winkler. 

O schimbare a tratatelor sau un "dezastru"? 

De altfel, el s-a declarat convins că această conferinţă va duce în cele din urmă la 

schimbarea tratatelor, chiar dacă "peste 4, 5 sau 6 ani". 

"Noi acum, dacă ne angrenăm în această conferinţă despre viitorul Europei, nu o 

facem pentru mandatul care se încheie în 2024, nu o facem pentru cei doi ani care 

urmează, nu o facem pentru viitoarele alegeri europarlamentare.  

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/iuliu-winkler_3895.html
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Eu cred că ne implicăm pentru un viitor puţin mai amplu decât mandatul actual al 

politicienilor sau obiectivele actuale ale societăţii civile. Şi atunci, categoric, cred 

că putem să fim de acord că va avea loc o modificare a tratatelor UE", a afirmat 

eurodeputatul PPE în cadrul dezbaterii. 

El a mărturisit că nu ştie când se va întâmpla asta, pentru că fracturile politice 

actuale din majoritatea statelor membre, dar şi de la nivel european, nu permit să se 

vorbească cu seriozitate, pe termen scurt, despre o modificare a tratatelor. "Dar 

această modificare va veni peste 4, 5 sau 6 ani, nu are nicio importanţă. De aceea 

facem noi acum acest mare exerciţiu democratic", a subliniat el. 

Iuliu Winkler a mai afirmat că grupul PPE "ia în considerare ca documentele care 

se vor naşte în 2022, la finalul acestei dezbateri de un an, să intre în acest proces de 

construire a unei viitoare Convenţii pentru modificarea tratatelor UE". 

Eurodeputatul Alin Mituţa, din grupul Renew Europe, a spus că este absolut de 

acord că ambiţia este necesară, însă a arătat că "realitatea este mai degrabă aceea că 

există o apetenţă foarte scăzută în rândul statelor membre pentru modificarea 

tratatelor". 

"Aşa încât noi ne putem dori şi putem cere astfel de lucruri, dar atâta timp cât nu 

există o presiune reală din partea cetăţenilor şi a societăţii civile lucrul ăsta e greu 

de crezut că se va întâmpla. Cu cât societatea civilă şi cetăţenii se vor implica mai 

mult (...) cu cât mai mari sunt şansele ca la sfârşit, când se va scrie raportul final, 

acele lucruri chiar să se realizeze. Altfel rămâne doar o consultare, care va fi pusă 

la sertar, şi nu va duce la schimbări reale, ceea ce ar fi un lucru dezastruos", a mai 

spus el. 

De altfel, Mituţa crede că această conferinţă "va avea succes doar dacă cetăţenii şi 

societatea civilă se vor implica în mod real". 

"Dacă cetăţenii şi societatea civilă vor spune apăsat ce vor, nimeni nu-i va putea 

ignora, nici măcar statele membre care acum sunt circumspecte şi nu vor prea 

multe schimbări în sistemul actual de funcţionare al UE", a afirmat eurodeputatul 

Renew Europe. 
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Aşteptări reale şi lucruri de impact 

În ceea ce o priveşte, reprezentanta ONG-ului Funky Citizens şi membră a 

Comitetului Economic şi Social European, a avertizat în cadrul dezbaterii că "e 

nevoie foarte mare de un bun management al aşteptărilor apropo de ce poate ieşi 

din această conferinţă". 

"Cred că mai periculos decât absenţa dialogului este să le creştem cetăţenilor 

aşteptarea unei anumite reacţii a unui colos birocratic şi administrativ şi cred că 

trebuie să ne asigurăm că cetăţenilor li se explică de o manieră foarte clară ce se 

poate obţine. Eu am serioase dubii în legătură cu modificarea tratatelor, dar poate 

sunt eu prea circumspectă", a spus Elena Calistru. 

Ea a subliniat că cetăţenilor trebuie să li se explice clar ce se poate obţine din acest 

proces de consultare pe termen scurt, mediu şi lung şi care sunt mecanismele prin 

care opiniile lor vor primi reacţii de la instituţiile UE sau poate chiar vor avea 

posibilitatea să participe la implementarea unora dintre aceste decizii. 

În acelaşi timp, Elena Calistru a atras atenţia că UE şi instituţiile sale trebuie să 

înveţe să folosească acel feedback care vine de la cetăţeni mai puţin predispuşi la 

"formele tradiţionale de participare" la unele consultări, precum cele electorale. 

"Gândiţi-vă la tot ce înseamnă partea de participare în mişcările din zona 

ecologistă, de activism, un pic diferit faţă de ceea ce ştiam înainte. Dacă această 

conferinţă va reuşi să meargă, cu sprijinul societăţii civile, în toate acele colţuri în 

care participarea cetăţenilor se manifestă uneori diferit şi netradiţional atunci cred 

că ea va fi un succes. Abia acolo începe provocarea pentru UE şi pentru instituţiile 

sale: să înveţe să folosească acel feedback", a mai spus Elena Calistru. 

Ionuţ Sibian, care a reprezentat Fundaţia pentru Dezvoltarea Societăţii Civile, a 

spus în cadrul dezbaterii că nu trebuie repetate greşelile făcute în timpul 

Convenţiei privind viitorul Europei (2002-2003), o etapă esenţială în elaborarea 

Tratatului de la Lisabona, semnat în 2007. 

"Cred că trebuie să ne uităm la lecţiile învăţate de atunci şi să nu politizăm prea 

mult acest proces pentru că vom sfârşi prin a-l îngropa", a spus el. 
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"Cred că cetăţenilor ar trebui să le cerem părerea cu privire la nişte lucruri care au 

efect imediat asupra vieţii lor. Aş da nişte exemple care din punctul de vedere al 

cetăţenilor le-au schimbat viaţa: libera circulaţie, programul ERASMUS, costurile 

cu privire la roaming, etc. Cred că ar trebui să venim cu astfel de propuneri să 

energizăm cetăţenii, să le înţeleagă şi să aibă un impact imediat asupra vieţii lor", a 

mai spus Sibian, care este membru al Comitetului Economic şi Social European. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Comisia Europeană propune un portofel de identitate digitală pentru toți 

europenii 

Cu un clic pe telefon, cetăţenii îşi vor putea dovedi identitatea şi vor putea partaja 

documente electronice din portofelele lor de identitate.  

Comisia Europeană a propus, joi, cadrul pentru crearea unui sistem de identificare 

digitală europeană, de care vor putea beneficia toţi cetăţenii europeni, rezidenţii şi 

întreprinderile din UE, informează un comunicat de presă al Executivului 

comunitar. 

Cu un clic pe telefon, cetăţenii îşi vor putea dovedi identitatea şi vor putea partaja 

documente electronice din portofelele lor de identitate digitală europeană. Ei vor 

putea accesa servicii online pe baza identificării lor digitale naţionale, care va fi 

recunoscută în întreaga Europă. Marile platforme vor trebui să accepte, la cererea 

utilizatorului, utilizarea portofelelor de identitate digitală europeană, de exemplu 

pentru a-şi dovedi vârsta. Utilizarea portofelului de identitate digitală europeană va 

rămâne întotdeauna la latitudinea utilizatorului. 

„Identitatea digitală europeană ne va permite să facem în orice stat membru 

lucrurile pe care le facem şi la noi în ţară fără costuri suplimentare şi fără 

obstacole, indiferent că este vorba de închirierea unui apartament sau de 

deschiderea unui cont bancar în afara ţării”, a declarat vicepreşedintele Comisiei 

Europene, Margrethe Vestager. 
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„Cetăţenii UE aşteaptă nu numai un nivel ridicat de securitate, ci şi facilitate, 

atunci când interacţionează cu administraţiile naţionale, de exemplu pentru 

depunerea declaraţiei fiscale, sau pentru înscrierea la o universitate europeană unde 

trebuie să se identifice în mod oficial. Portofelele de identitate digitală europeană 

le oferă acestora o nouă posibilitate de a stoca şi utiliza date pentru diverse tipuri 

de servicii, de la efectuarea check-in-ului într-un aeroport până la închirierea unui 

autoturism...Întreprinderile noastre europene, mari şi mici, vor beneficia la rândul 

lor de identitatea digitală şi vor putea oferi o gamă largă de noi servicii, având în 

vedere că propunerea oferă o soluţie pentru servicii de identificare fiabile şi 

sigure”, a declarat la rândul său comisarul pentru piaţa internă, Thierry Breton 

În temeiul noului regulament, statele membre le vor oferi cetăţenilor şi 

întreprinderilor portofele digitale care vor fi în măsură să le conecteze identităţile 

digitale naţionale cu dovada altor atribute personale (de exemplu, permis de 

conducere, diplome, cont bancar). Aceste portofele pot fi furnizate de autorităţi 

publice sau de entităţi private, cu condiţia să fie recunoscute de statul membru. 

Noile portofele de identitate digitală europeană le vor permite tuturor europenilor 

să acceseze servicii online fără a fi nevoiţi să utilizeze metode private de 

identificare sau să partajeze în mod inutil date cu caracter personal. Cu această 

soluţie, europenii au controlul deplin asupra datelor pe care le partajează. 

Executivul comunitar subliniază că identitatea digitală europeană va avea 

următoarele caracteristici: va fi la dispoziţia oricărei persoane care doreşte să o 

utilizeze; va fi utilizabilă pe scară largă iar utilizatorii au controlul asupra 

propriilor date, în condiţiile în care portofelele de identitate digitală europeană le 

vor permite oamenilor să aleagă ce aspecte ale identităţii, ale datelor şi ale 

certificatelor partajează cu terţi şi să ţină evidenţa acestor partaje. Controlul de care 

dispune utilizatorul garantează că vor fi partajate numai informaţiile care trebuie 

partajate. 

Pentru ca această iniţiativă să devină realitate cât mai curând posibil, propunerea 

este însoţită de o recomandare. Comisia invită statele membre să stabilească un set 

comun de instrumente până în septembrie 2022 şi să demareze imediat lucrările 

pregătitoare necesare. Acest set de instrumente ar trebui să includă arhitectura 

tehnică, standardele şi orientările privind bunele practici. 
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În paralel cu procesul legislativ, Comisia va colabora cu statele membre şi cu 

sectorul privat pentru aspectele tehnice ale identităţii digitale europene. Prin 

intermediul programului Europa digitală, Comisia va sprijini punerea în aplicare a 

cadrului pentru identitatea digitală europeană; multe state membre au prevăzut 

proiecte pentru punerea în aplicare a unor soluţii de e-guvernare, inclusiv a 

identităţii digitale europene, în planurile lor naţionale din cadrul Mecanismului de 

redresare şi rezilienţă. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Țările UE au convenit o reformă a traficului aerian. Comisia Europeană a 

cerut o reducere cu 10% a emisiilor 

Statele membre ale Uniunii Europene au căzut joi de acord asupra unei reforme a 

sistemului de management al traficului aerian, în ideea de a reduce emisiile 

poluante ale sectorului aeronautic, de a diminua costurile pentru companiile 

aeriene şi a îmbunătăţi siguranţa, informează Reuters. 

Reforma, cunoscută sub denumirea „Cer unic european” include mai multe 

iniţiative precum extinderea rolului autorităţii de reglementare Eurocontrol în 

coordonarea şi optimizarea fluxurilor de trafic aerian. 

Comisia Europeană a sugerat o astfel de reformă încă din luna septembrie a anului 

trecut, subliniind că emisiile de CO2 ale sectorului aviaţiei ar putea fi reduse cu 

până la 10% prin introducerea unor rute de zbor mai directe şi diminuarea 

întârzierilor din cauza spaţiului aerian congestionat. 

În plus, un sistem mai eficient ar putea duce la creşterea capacităţii zborurilor şi ar 

ajuta o industrie aeronautică ce a fost grav lovită de declinul călătoriilor cu avionul 

în contextul pandemiei COVID-19. 

„Niciun alt sector nu a suferit mai mult de pe urma crizei provocate de COVID-19 

decât sectorul aviaţiei. Prin urmare, este crucial ca reformele să se bazeze pe o 

analiză aprofundată şi să nu ducă la creşterea costurilor pentru companiile aeriene, 

pentru furnizorii de servicii de navigaţie aeriană sau pentru alte părţi interesate”, a 

declarat ministrul infrastructurii şi locuinţelor din Portugalia, Pedro Nuno Santos. 
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La întâlnirea care a avut loc la Luxemburg, prima lor reuniune de după luna 

decembrie 2019, miniştrii europeni ai Transporturilor au decis că statele membre 

vor avea opţiunea de a institui tarife variabile pentru a încuraja o ofertă de zboruri 

eficientă şi pentru a îmbunătăţi performanţa de mediu. 

Acordul convenit joi permite preşedinţiei portugheze a Consiliului European să 

demareze discuţii cu Parlamentul European cu privire la textul final. 

Comisia a lansat în 1999 iniţiativa Cerul unic european pentru a îmbunătăţi 

performanţa managementului traficului aerian şi a serviciilor de navigaţie aeriană 

printr-o mai bună integrare a spaţiului aerian european. Ultima iniţiativă legislativă 

majoră din cadrul SES, şi anume SES 2, a fost încheiată în 2009. 

Actuala propunere modificată datând din septembrie 2020 vine ca urmare a unei 

actualizări intermediare a normelor SES, denumită SES 2+, care a fost propusă de 

Comisie în 2013, dar nu a fost niciodată finalizată pentru că Marea Britanie şi 

Spania nu au ajuns la un acord cu privire la aeroportul din Gibraltar. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Organizația Internațională a Muncii: Creșterea globală a locurilor de 

muncă nu va reveni la nivelurile de dinainte de pandemie până în 2023. Peste 

30 de milioane de noi locuri de muncă ar fi putut fi create în lume dacă nu 

venea pandemia. 

Pierderea locurilor de muncă în timpul pandemiei de coronavirus a distrus ”cinci 

ani de progrese”, potrivit unui nou raport al Organizației Internaționale a Muncii 

(OIM) a ONU. Raportul privind ocuparea forței de muncă și perspectivele sociale 

mondiale pentru 2021 proiectează că cel puțin 220 de milioane de oameni vor 

rămâne șomeri anul acesta, iar pentru anul viitor este doar o ușoară îmbunătățire. 

Piața globală a forței de muncă a fost puternic afectată de pandemie, iar 

recuperarea lentă prevede o cifră a șomajului de 205 milioane în 2022, mai mare 

decât cifra de 187 milioane pentru 2019. 
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Pierderea masivă a locurilor de muncă a avut un impact masiv asupra inegalității 

globale privind femeile, tinerii și cei care lucrează în sectorul informal (sectorul 

care nu este nici taxat, nici monitorizat de autorități). Raportul arată că 108 

milioane de oameni au căzut în sărăcie sau sărăcie extremă din 2019 până în 

prezent. 

Agenția ONU pentru muncă a prezis că 30 de milioane de noi locuri de muncă ar fi 

putut fi create în întreaga lume dacă pandemia nu ar fi venit. Multe întreprinderi 

mici au dat faliment sau se confruntă cu dificultăți severe. 

“Pe parcursul trendurilor actuale, pe măsură ce redresarea începe, există un risc 

mare de inegalitate, deoarece vedem o redresare puternică și perspective destul de 

bune pentru cei din țările cu venituri ridicate și locuri de muncă cu înaltă 

calificare, dar un raport invers pentru cei de la celălalt capăt al scalei”, a spus 

directorul general al OIM, Guy Ryder. 

De asemenea, el a avertizat că se așteaptă ca multe dintre noile locuri de muncă 

create să aibă o productivitate scăzută și o calitate slabă. 

(Sursa: biziday.ro) 

 


